

## IOTC CIRCULAR 2013–38 / CIRCULAIRE CTOI 2013–38

Dear Sir/Madam,

**SUBJECT: REMINDER – TECHNICAL WORKSHOP FOR THE IMPLEMENTATION OF MEASURES TO REDUCE SEABIRD BYCATCH IN IOTC LONGLINE FISHERIES**

Noting IOTC Circular 2013–26 announcing the *technical workshop for the implementation of measures to reduce seabird bycatch in IOTC longline fisheries*; and in accordance with Resolution 12/06 (paragraph 9), please be reminded that a two day technical (practical) workshop will be held in Mauritius, from 13–14 May 2013 with the support of Birdlife International, Japan and Mauritius. Please see IOTC Circular for a detailed description of the workshop.

The workshop is being organized by the IOTC Secretariat, Birdlife International, Japan and Mauritius to provide training and demonstrations of three seabird bycatch mitigation measures (bird scaring lines, line weighting options and night setting) for longline fishing vessels so that they may become compliant with IOTC Resolution 12/06, which will come into force on 1 July 2014.

To date, the Secretariat has only received expressions of interest from Japan and Taiwan, China to attend the workshop. The success of the workshop will require a much greater level of participation by relevant individuals from other fleets with significant longline effort below 25° South (including but not limited to China EU, Spain, Korea, Seychelles, Mauritius and Indonesia).

If you are interested in attending this workshop, or would like to nominate a suitable candidate to attend, please submit the following details to the Secretariat ([secretariat@iotc.org](mailto:secretariat@iotc.org)) no later than **15<sup>th</sup> April, 2013**.

- Full name
- Email address
- Institutional affiliation and position
- Brief justification to attend the workshop (relevance of position to workshop objectives)

Please note that participants to the workshop are required to submit and present a meeting document outlining their fleets fishing characteristics and current practice for bird mitigation measure in IOTC area no later than 26<sup>th</sup> April 2013.

Distribution / Destinataires

**IOTC Members / Membres de la CTOI:** Australia, Belize, China, Comoros, Eritrea, European Union, France (Territories), Guinea, India, Indonesia, Iran (Islamic Rep of), Japan, Kenya, Rep. of Korea, Madagascar, Malaysia, Maldives, Mauritius, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Sri Lanka, Sudan, United Rep. of Tanzania, Thailand, United Kingdom, Vanuatu, Yemen.

**Cooperating non-Contracting Parties / Parties coopérantes non-contractantes:** Senegal, South Africa.

**Chairperson IOTC / Président de la CTOI**

**Copy to / Copie à:** FAO Headquarters, FAO Representatives to CPCs

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

---

Madame/Monsieur,

**OBJET: RAPPEL – ATELIER TECHNIQUE SUR LA MISE EN ŒUVRE DE MESURES DE REDUCTION DES CAPTURES ACCIDENTELLES D'OISEAUX DE MER DANS LES PECHERIES PALANGRIERES DE LA CTOI**

En rapport avec la Circulaire de la CTOI 2013-26, annonçant l'*Atelier technique sur la mise en œuvre des mesures de réduction des captures accidentelles d'oiseaux de mer dans les pêcheries palangrières de la CTOI*, et conformément au paragraphe 9 de la résolution 12/06, nous vous rappelons qu'un atelier technique (pratique) de deux jours se déroulera à Maurice, les 13 et 14 mai 2013, avec le soutien de *Birdlife International*, du Japon et de Maurice. Veuillez vous reporter à la circulaire pour une description détaillée de cet atelier.

Cet atelier est organisé par le Secrétariat de la CTOI, *Birdlife International*, le Japon et Maurice afin de fournir une formation et des démonstrations de trois mesures de réduction des captures accidentelles d'oiseaux de mer (lignes d'effarouchement des oiseaux, lestage des lignes et calée de nuit) pour les palangriers, afin de leur permettre de respecter la Résolution de la CTOI 12/06 qui entrera en vigueur le 1<sup>er</sup> juillet 2014.

À ce jour, le Secrétariat n'a reçu d'expressions d'intérêt que du Japon et de Taïwan, Chine. Le succès de cet atelier exige un plus haut niveau de participation des différentes flottes présentant un niveau d'activité de pêche élevé au sud des 25°S (y compris, mais pas seulement, la Chine, l'UE, Espagne, la Corée, Maurice et l'Indonésie).

Si vous souhaitez participer à l'atelier, ou proposer un candidat adéquat, merci de contacter le Secrétariat de la CTOI ([secretariat@iotc.org](mailto:secretariat@iotc.org)) **d'ici au 15 avril 2013**, avec les informations suivantes :

- nom complet
- adresse email
- affiliation et poste
- brève justification de la participation à l'atelier (pertinence du poste par rapport aux objectifs de l'atelier)

Veuillez noter que les participants à l'atelier devront soumettre (au plus tard le 26 avril 2013) et présenter un document de réunion résumant les caractéristiques de leurs flottes de pêche et leurs pratiques actuelles concernant les mesures de réduction des captures accidentelles d'oiseaux de mer dans la zone de compétence de la CTOI.

Yours sincerely / Cordialement



Rondolph Payet  
Executive Secretary / Secrétaire exécutif

**Attachments / Pièces jointes:**

- Nil / Aucune